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Närvarande: 

Ordinarie ledamöter 

Eva Lejdbrandt (ordförande), Agneta Ståhle (vice ordförande), Mikaela Sandbacka, 
Charlott Sandberg, Liselott Ringman, Kristina Pettersson (ankom till § 75 Utbildningar 
a)) och Camilla Andersson (ankom till § 75 Utbildningar e)) 
  

Adjungerade 

Helena Skarp, Anne Bucksch, Sofia Malm Persson och Petra Waleij 
 

Journalistisk bevakning 

Åsa Lindholm 
 

Anmält förhinder:  

Maija-Leena Eloranta 
 

Protokoll 

Fanny Bergevi  
 

§ 67 Mötet öppnas 

Eva Lejdbrandt, ordförande, hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  
 

§ 68 Val av justerare 

Agneta Ståhle utsågs att jämte ordförande justera dagens protokoll. 
 

§ 69 Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställdes. 
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§ 70 Föregående protokoll 

Kommittén gick igenom föregående protokoll och lade det därefter till handlingarna. 
 
§ 71 Bordlagda ärenden och uppdrag från föregående möte  
 
a) 2022 5 § 95 a) Flerfärgade pudlar  
 
Den 13 juni hade SKK/AK ett gemensamt möte med Svenska Pudelklubben och Svenska 
klubben för flerfärgade pudlar, en till SKK icke ansluten klubb. Mötet hölls på SKKs kansli 
och det var tre representanter från vardera klubb på plats. Deltagande från SKKs kansli var 
Fanny Bergevi, Sofia Malm Persson och Petra Waleij. Från SKKs avelskommitté deltog Eva 
Lejdbrandt på plats och Liselott Ringman deltog digitalt. Mötet inleddes med att SKK 
presenterade sitt förhållningssätt till avelspärr baserat på färg med hänvisning till SKKs 
avelspolicy. Därefter beskrev Svenska Pudelklubben samt Svenska klubben för flerfärgade 
pudlar sina ställningstaganden och önskemål. Mötet avslutades med att Eva Lejdbrandt 
lyfte vikten av att hitta en lösning som håller på lång sikt. Det beslutades att dialogen kring 
möjlig lösning ska återupptas med klubbarna efter sommaren.  
 
Till dagens möte hade det inkommit protokoll från FCI Standards Commission ifrån möte i 
Montevideo den 2 maj 2023. FCI Standards Commission tog under detta möte beslut om 
att revidera rasstandarden för pudel med tillägg att flerfärgade pudlar ska ingå under 
samma raskod som pudel.  
Citerat ur protokollet:  
 
”At the last moment we got the std. of the Poodle to be revised including the 
particoloured as a different colour within the same breed (172) which was very well 
received by the commission.” 
 
Detta beslut från FCI Standards Commission har ännu inte fastställts av FCI General 
Committee och därmed har revideringen inte trätt i kraft. SKK/AK beslutade att invänta 
fastställande gällande revideringen av rasstandarden för pudel. Ärendet bordläggs och 
återupptas när FCI General Committee tagit ställning till revideringen.  
 
§ 71 Bordlagda ärenden och uppdrag från föregående möte, a) 2022 5 § 95 a) Flerfärgade 
pudlar, förklarades omedelbart justerad 
 
b) 2022 5 § 95 b Bildandet av egen rasklubb för flerfärgade pudlar  
 
Hänvisar till föregående punkt § 71 a)  
 
§ 71 Bordlagda ärenden och uppdrag från föregående möte, b) 2022 5 § 95 b Bildandet av 
egen rasklubb för flerfärgade pudlar, förklarades omedelbart justerad.  
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c) 2023 1 § 10 f) Avelsrätt vid frusen sperma               
Ett förslag till avtal är fortfarande under arbete av SKKs juridiska avdelning. I dagsläget 
vet vi inte när det kan förväntas lanseras.   
 
d) 2023 - 2 § 30 d) RAS riktlinjer 
 
På föregående möte, AK-3, tillsattes en arbetsgrupp för att ta fram ett förslag på 
definition av vad som menas med att det bedrivs avel på en hundras i Sverige. Vid 
dagens möte presenterade arbetsgruppen sina tankar och menade att det är svårt att 
formulera en exakt definition på när det ska anses att avel bedrivs på en hundras i 
Sverige i den omfattningen att det är motiverat att kräva att ett aktuellt RAS-dokument 
ska finnas för rasen. Kommittén beslutade att frågan i tveksamma fall kan lösas genom 
dialog mellan ansvarig specialklubb och SKK/AK. 
 
Tidigare har ett så kallat förenklat RAS-dokument varit ett alternativ för numerärt små 
raser med få antal kullar registrerade i SKK men SKK/AK har tidigare beslutat och är 
fortfarande eniga om att inte längre arbeta med olika RAS-mallar för olika raser utan 
alla RAS-dokument ska göras utifrån den RAS-guide som finns publicerad på skk.se. 
Förståelse från kommittén finns givetvis för att numerärt mycket små raser har mindre 
underlag än större raser som är mer väletablerade i Sverige. RAS-dokumentens 
omfattning och djup kommer därför kunna skilja sig mycket åt även om grundmallen är 
densamma för alla raser. 
 
e) 2023 - 2 § 32 e) Begränsa antalet kullar på hamiltonstövare 
 
Svenska Stövarklubben har meddelat att underlag är framtaget och ska förankras med 
rasklubben innan det lyfts vidare till SKK/AK.   
 
f) 2023 - 2 § 32 f) Nationalraser - svenska rasernas fortlevnad 
 
Ett gemensamt uppstartsmöte med SKKs jakthundskommitté, SKK/JhK, och SKKs 
kommitté för marknadsföring av rashundar, SKK/KMR, hölls den 17 augusti. 
Grundtanken är att försöka lyfta de svenska raserna i större utsträckning, vilket 
exempelvis kan göras genom marknadsföring av olika slag med hjälp av SKK/KMR. 
Det primära problemet som lyfts för många av våra svenska raser är att de minskar i 
antal och är numerärt små raspopulationer. SKK/AK ansvarar för avelsfrågorna i detta 
projekt och jobbar redan aktivt för att öka den genetiska variationen hos flertalet 
svenska raser.  
 
För att skapa en hållbar och långsiktig projektplan för svenska rasernas fortlevnad är 
det väldigt viktigt att föra en dialog med ras- och specialklubbar. Berörda klubbar 
kommer att bli kontaktade under hösten/vintern och bli involverade i utformningen av 
projektplanen.   
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g) 2023 - 2 § 33 b) Återstående beslut RFG-Scheme - utländska intyg m.m. 
 
 Arbetet med att samordna inom Norden pågår och i dagsläget finns inget nytt att 
presentera.  
I Sverige utbildas fler veterinärer i BOAS-gradering enligt RFG-S med målsättningen att 
öka tillgängligheten av RFG-S undersökningar. SKK kommer även att arrangera några 
undersökningstillfällen under hösten som komplement till möjligheten för hundägare 
att undersöka sin hund på djurklinik. 
 
h)  2023 - 2 § 34 c) Dispensregistrering vit herdehund 
 
Dispensärendet är bordlagt i väntan på att det nya X-registret ska införas. 
 
i) 2023 - 3 § 52 c) Hantering av RAS för klubbar med och utan rasansvar 
 
Dialog med SKKs föreningskommitté, SKK/FK, har inletts. Ett förslag är att SKK/AK och 
SKK/FK tillsammans ser över befintligt samarbetsavtal för avtalsanslutna klubbar och 
tar fram tydliga riktlinjer för revideringsarbete av RAS-dokument för avtalsanslutna 
klubbar med och utan rasansvar.  
 
De nya framtagna avtalen mellan SKK och specialklubb samt mellan specialklubb och 
rasklubb har skickats till SKK/CS för beslut om slutligt godkännande. 
  
j) 2023 - 3 § 56 d) Dispensansökan bichon havanais 
 
Detta dispensärende blev bordlagt vid föregående SKK/AK möte för att tillfråga 
spanska kennelklubben om provinsklubbens anslutning och tillhörighet. Enligt ras- och 
specialklubb är förutsättningen att den lokala spanska provinsklubben är godkänd som 
ansluten klubb till den spanska kennelklubben för att de ska kunna ställa sig bakom 
beviljad dispens. 
 
Spanska kennelklubben har svarat att hundens stamtavla tillhör en provinsklubb som 
inte har någon anknytning till den spanska kennelklubben. Med denna grund avslår 
SKK/AK dispensansökan.  
 
§ 71 Bordlagda ärenden och uppdrag från föregående möte j) 2023 - 3 § 56 d) 
Dispensansökan bichon havanais, förklarades omedelbart justerad  
 
§ 72 Beslut från SKK/AKs verkställande utskott 
 
a) SKK/AKs verkställande utskott tog under sommaren beslut om att avslå en 
dispensansökan för parningskombination med HD belastade individer av rasen sussex 
spaniel.  
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b) Under sommaren inkom en ansökan om konferensbidrag från Svenska 
Terrierklubben. Ansökan mailades in i tid, vilket är inom ramen för sex månader till 
planerat datum för konferensen, däremot så behövde beslut tas av SKK/AKs 
verkställande utskott då det till dagens möte hade blivit utanför tidsramen. Svenska 
Terrierklubben fick beviljat konferensbidrag på 10 000 kr. Planen är att konferensen 
primärt riktas till avelsfunktionärer, förtroendevalda, uppfödare, hanhundsägare inom 
raserna american staffordshire terrier, bullterrier, miniatyrbullterrier, staffordshire 
bullterrier och i mån av plats övriga intresserade. Fokusområden som kommer lyftas 
under konferensen är immunologi, mentalitet, Brachycephalic Obstructive Airway 
Syndrom (BOAS), försäkringsstatistik och ledhälsa. 
 
§ 73 Uppdrag kennelfullmäktige 
 
a) Verksamhetsplan 2022–2023  

 
Mötet såg över verksamhetsplanen och pågående uppdrag inom kommittén. Det är 
flera parallella uppdrag vilka hanteras av utsedda arbetsgrupper och kansliet. Hur 
långa projekten är skiljer sig åt och flera uppdrag är utsedda vid kennelfullmäktige och 
därmed tidsbegränsade medan andra pågår under längre tid. 
 
 
b) Information inför Kennelfullmäktige, KF 
 
Eva Lejdbrandt presenterade hur förberedelserna ser ut inför KF. Under tisdagskvällen 
den 12 september hölls utskottsberedning för avelsfrågor där Eva Lejdbrandt och 
Agneta Ståhle höll i ett kort föredrag med fokus riktad på motion och proposition 
gällande röntgenavläsningsrutiner och proposition angående avelsspärr på grund av 
felaktig färg. Efter de korta presentationerna fick motionärerna presentera sin 
ståndpunkt innan mötet öppnades upp för diskussion. Det var mellan 60–70 personer 
som deltog.  
 
§ 74 Rasspecifika avelsstrategier, RAS 
 
a) Inkomna RAS 
 
Anne Bucksch presenterade att det inkommit sju nya RAS-dokument under sommaren 
som tilldelats SKK/AKs ledamöter för granskning. Ledamöterna redogjorde hur de 
ligger till i granskningsprocesserna.   
 
b) RAS för fastställande  

 
Till dagens möte hade två RAS-dokument granskats och föreslagits för fastställande. 



  
SKK/AK nr 4–2023 

2023-09-14 
Sida 6/19 

 
 

 
 

• norsk älghund, grå  
• airedaleterrier  

 
SKK/AK beslutade efter genomgång av vardera RAS-dokument att fastställa RAS för 
norsk älghund, grå och airedaleterrier.  
 
c) Förslag att kunna fastställa RAS emellan SKK/AK möten.   
        
Det är en tidskrävande process att ta fram nya RAS-dokument och när det inträffar att 
RAS-dokument blir klara för fastställande i en period där SKK/AKs mötesintensitet är 
låg, till exempel under sommaruppehållet, kan det dra ut olyckligt länge på tiden. 
SKK/AK diskuterade därför vilka möjligheter det finns att fastställa RAS även mellan 
kommitténs ordinarie möten. Kommittén beslutade att möjliggöra fastställande av 
RAS-dokument genom så kallat per capsulam beslut, det vill säga utan att ledamöterna 
ses vid ett ordinarie möte och hanteringen sker i stället via exempelvis 
mailkorrespondens. SKK/AK kommer framöver kunna fastställa RAS genom per 
capsulam beslut två gånger om året, under vintern och under sommaren.  
 
d) Fråga kring hur länge "råmaterial" till RAS dokument ska sparas inom klubben 
 
Frågan om hur länge en klubb bör spara arbetsdokument och underlag för RAS-arbetet 
hade inkommit till SKK/AK. Kommittén förklarade att det inte finns några 
bestämmelser för detta men påtalade vikten av att arkivera åtminstone det 
”råmaterial” som använts för den aktuella versionen av RAS. Det är också viktigt att det 
fastställda RAS-dokumentet sparas i ett redigeringsbart format, exempelvis som word-
dokument, inom klubben så att den arbetsgrupp som ska sköta kommande revidering 
har det som material att utgå från.  
 
SKK/AK påminner om att allt underlag till RAS ska sparas inom klubben och att det inte 
tillhör någon enskild medlem eller styrelseledamot och ska således inte sparas enbart 
på en privat dator. Ett tips är att använda någon typ av molntjänst som till exempel 
Google Drive. Det är av stor vikt att en nyvald styrelse och/eller avelskommitté på ett 
enkelt sätt kan få tillgång till allt RAS-underlag såsom enkätsvar, hälsodata och övrigt 
textmaterial för att kunna fortsätta arbetet med RAS och genomföra de årliga 
utvärderingarna. 
 
e) Införa en lista/sammanställning över nya erkända raser. Önskemål om att göra den 
offentlig för SKKs medlemmar. 
 
SKK/AK tilldelade sekreteraren uppgiften att ta kontakt med SKKs marknadsavdelning 
för att se över möjligheterna att löpande lägga in nya erkända raser till svenska 
stamboken i en lista på hemsidan.  
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§ 75 Utbildningar 
 
a) Förarläsarpool 
Kommittén jobbar vidare med utformningen av en förarläsarpool. Målsättningen är att 
SKK/AK ska hitta några förarläsarkandidater med gedigen kompetens inom avel som 
kan vara behjälpliga att hålla i föredrag eller informationsträffar med klubbar när 
önskemål kommer in till SKKs avelskommitté. Detta för att avlasta SKK/AK 
ledamöterna. Förfrågningar från klubbar hänvisas till SKK/AKs sekreterare via mail och 
därefter kommer lämplig föreläsare inom det aktuella området att bli tillfrågad. 
Klubben kommer sedan att få kontaktuppgifter till föreläsaren för vidare 
kommunikation.  

 
b) Utvärdering från ras- och specialklubbsträff med tema genetisk variation  
 
Kommittén gick gemensamt igenom utvärderingen från vårens populära ras- och 
specialklubbsträffar på temat genetisk variation. Några specifika förslag och önskemål 
lyftes. Under utvärdering till tidigare specialklubbsträff förmedlade klubbar att 
kommunikation mellan varandra är viktig och att det vore önskvärt om SKK centralt 
kunde bistå med att skapa en gemensam plattform, där specialklubbar kan ”ses” och 
samarbeta, agera bollplank åt varandra och exempelvis dela förslag på hälsoenkäter. 
Detta önskemål lyftes nu ännu en gång från flertalet klubbar. SKK/AK har inte resurser 
att administrera en sådan plattform utan delegerade över detta önskemål i våras till 
SKKs föreningskommitté som fick i uppdrag att se över vilka möjligheter som finns för 
att stötta klubbarna med kommunikationskanaler. Kommittén tycker att det är 
glädjande att se klubbars engagemang i de frågor som lyfts under våra ras- och 
specialklubbsträffar och planerar att framöver även ordna fler träffar som är mer 
inriktade på diskussioner än föreläsningar. SKK/AK uppmuntrar även ras- och 
specialklubbar att själva ta initiativ till möten med olika teman som är aktuella att 
diskutera.  
 
Från utvärderingen lyftes även önskemål om att kunna ta fram sammanställning över 
naturlig parning respektive artificiell insemination. Petra Waleij, chef på SKKs 
registreringsavdelning, meddelade att denna information går att ta fram då det 
administreras vid valpkullsregistrering. SKK/AK ser över hur informationen ska 
tillgängliggöras.  
 
c) Digitala rasklubbsträffar 
 
Ras- och specialklubbar har blivit inbjudna till SKK/AKs digitala träff med temat ”Att 
skapa och tolka en hälsoenkät”. Datumet för denna träff är 10 oktober.  
Nästa ras- och specialklubbsträff kommer anordnas den 30 november. För denna kväll 
kommer temat vara ”Att värdera och utvärdera jaktliga egenskaper”.   
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d) Webbinarier 
 
Den 12 september hölls höstens första webbinarie med titeln ”Hur vet jag om min 
hund är lämplig att gå i avel?” Det var Mikaela Sandbacka och Maija-Leena Eloranta 
som höll i detta uppskattade webbinarium, som i skrivande stund har haft ca 1.200 
visningar. Webbinariet finns publicerat på SKK play och hittas på SKKs youtubekanal för 
de som missade denna kväll och är intresserade av att se det i efterhand.  
 
Nästa webbinarium som SKK/AK är ansvariga för kommer gå av stapeln kvällen den 23 
november och har titeln ”Går det att göra avelsframsteg utan att förlora genetisk 
variation?”. Föreläsare är Maija-Leena Eloranta. Mer information och länk till 
webbinariet finns på www.skk.se/webbinarium. Det här utbildningstillfället är helt 
gratis och öppet för alla medlemmar, så SKK/AK tipsar alla klubbar om att dela 
informationen med sina medlemmar. 
 
Under mötet diskuterades förslag på ämnen till vårens webbinarium. SKK/AK fick även 
in många intressanta förslag på tema från utvärderingarna av ras- och 
specialklubbsträffarna. Arbetsgruppen kommer att jobba vidare med att ta fram 
lämpliga förslag och väga in klubbarnas önskemål.  
 
 
e) Diplomerad avelsfunktionär, 28–29 oktober 2023 
 
I slutet av augusti skickades inbjudan ut till utbildningshelgen för att bli Diplomerad 
avelsfunktionär. Utbildningen kommer hållas sista helgen i oktober i SKKs egna lokaler 
och på lördagskvällen blir det en gemensam middag på Scandic hotell i Upplands Väsby 
för de som önskar. Medverkande kommer vara representanter från SKKs 
avelskommitté (AK), föreningskommitté (FK), uppfödar- och kennelkonsulentkommitté 
(UKK), SRD kommittén (SRD-K) samt personal från SKKs avdelning för avel och hälsa. 
De deltagare som slutfört distansutbildningen i hundavel och genetik med godkänt 
resultat får titeln Diplomerad avelsfunktionär efter genomförd helgkurs och ett diplom 
hemskickat efter helgens slut.  
 
En nyhet är att vi fr.o.m. denna utbildning börjat använda SKKs klubbshop, 
https://klubbshop.skk.se/,  för att ta emot anmälningar till våra utbildningar och 
framöver även till våra konferenser.  
 
f) Vårens utbildning för Diplomerade avelsfunktionärer 
 
Kommittén informerar om att nästa helgkurs för avelsfunktionärer planeras ligga lite 
senare på året än vanligt, eftersom den centrala avelskonferensen kommer att vara i 
mitten av februari. Datum för nästa chans att bli Diplomerad avelsfunktionär är ännu 
inte fastställt men förmodas bli någon gång under mars-april, 2024.  

http://www.skk.se/webbinarium
https://klubbshop.skk.se/
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g) Avelskonferens på temat framtid och mentalitet, 10–11 februari 2024 
 
Planeringsarbetet till SKKs centrala avelskonferens fortsätter. Platsen blir Aronsborgs 
konferenshotell i Bålsta, där helgen inleds med lunch på lördagen och avslutas med 
sen eftermiddagsfika på söndagen. Inbjudan med mer information kommer inom en 
snar framtid att mailas ut till alla specialklubbar och avtalsanslutna klubbar, som i sin 
tur blir hänvisade att vidarebefordra inbjudan till sina rasklubbar. Information och länk 
till anmälan kommer även att publiceras på SKKs hemsida, 
https://www.skk.se/sv/uppfodning/funktionarsinfo/avelsfunktionar/utbildning/avelsk
onferenser/central-avelskonferens-2024/.   
 
h) Riktade mailutskick/nyhetsbrev till avelsfunktionärer 
 
Ett förslag har lyfts om att skapa riktade mailutskick till avelsfunktionärer. Genom 
riktade mailutskick kan viktig information och nyheter kring exempelvis avelsarbete, 
RAS-revidering och hundhälsa nå ut till de personer som engagerar sig inom dessa 
områden i rasklubbar. SKK/AK anser att informationsspridning är väldigt viktigt. Ett 
stort intresse och uppskattning har visats till vår digitala ras- och specialklubbsträffar 
och med tanke på detta skulle riktad information skapa bättre förutsättningar för ras- 
och specialklubbar i deras arbete. En start är att SKK/AK kommer skicka ut en inbjudan 
till alla specialklubbar, som hänvisas skicka vidare till sina rasklubbar, för att 
intresserade avelsfunktionärer ska kunna delge sina kontaktuppgifter. Planen är att 
avelsfunktionärer så småningom ska kunna signera sitt intresse genom en 
intresseanmälan via SKKs hemsida.  
 
§ 76 Ärenden 
 
a) Översätta lathunden för genetisk variation till engelska  
 
Sofia Malm Persson är igång med arbetet att ta fram en engelsk version av lathunden 
för genetisk variation.  
 
b) Nytt FCI-beslut för korsningsprojekt 
 
Den 21 – 22 augusti hade FCI General Assembly möte i Genève. Där togs beslut om 
förändring i texten till FCI Internal rules 17.13, som är en punkt gällande 
korsningsprojekt. Tillägget lyder:  
”the approval of the Members of the countries of origin of the breeds concerned is 
mandatory” 
 
Ändringen i denna regeltext har skapat en del frågor gällande framtida 
inkorsningsprojekt.  

https://www.skk.se/sv/uppfodning/funktionarsinfo/avelsfunktionar/utbildning/avelskonferenser/central-avelskonferens-2024/
https://www.skk.se/sv/uppfodning/funktionarsinfo/avelsfunktionar/utbildning/avelskonferenser/central-avelskonferens-2024/
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Kravet om att korsningsprojekt nu ska godkännas av hemlandet har inte bara väckt 
diskussioner i Sverige, utan är något som även lyfts bland andra europeiska 
kennelklubbar, inom ramen för samverkan med K8-gruppen samt Nordisk 
Kennelunion, NKU. Finland, Norge, Danmark, Sverige, Holland, Tyskland, Frankrike och 
Italien är de åtta kennelklubbarna som ingår i K8. SKK/AK tog vid dagens möte beslut 
om att tillsätta en beredningsgrupp för att jobba vidare med frågan. Ett 
förhållningssätt för hantering av framtida korsningsprojekt kommer gemensamt tas 
fram utifrån SKK/AKs beredningsgrupp i samråd med SKK/CS, K8 och NKU. Kommitténs 
utgångpunkt i dagsläget är att de korsningsprojekt som redan är uppstartade ska 
fortsätta. 
 
c) Förfrågan från Cavaliersällskapet om uppdaterade kriterier för lhasa apso till 
inkorsningsprojekt 
 
Vid föregående SKK/AK möte fick Cavaliersällskapet beviljat inkorsningsprojekt. Nu 
önskar klubben göra en mindre justering i projektplanen och har inkommit med en 
förfrågan till SKK/AK. Ett krav enligt planen är att donatorindivider tidigare ska ha gått i 
avel. Dock så visade det sig att detta krav blev en kraftig begräsning av möjliga hanar 
av rasen lhasa apso. Lhasa Apsoklubben beskriver att rasen minskat numerärt under en 
tid, särskilt de senaste åren. Detta har lett till att rasklubben haft svårt att hitta bra 
hanar härstamnings- och hälsomässigt till inkorsningsprojektet som redan har gått i 
avel. Cavaliersällskapet anser att det är önskvärt att donatorindividen lämnat 
avkomma som kan utvärderas, så som beslutats i inkorsningsprojektet, men lyfter 
förfrågan om en revidering som möjliggör att använda lhasa apso donatorindivider 
som ännu inte gått i avel. Tanken är att Lhasa Apsoklubben plockar fram förslag på 
lämpliga individer. 
 
SKK/AK beviljar revideringen i projektplanen för inkorsningsprojektet.  
 
SKKs ledning har gjort ett uttalande kopplat till Cavaliersällskapets inkorsningsprojekt 
som har förmedlas till berörda klubbar. SKK poängterar i sitt uttalande att projektet är 
godkänt av SKKs Centralstyrelse, SKK/CS, och till dess SKK/CS beslutar något annat 
gäller det fattade beslutet. 
 
§ 76 Ärenden c) Förfrågan från Cavaliersällskapet om uppdaterade kriterier för lhasa apso 
till inkorsningsprojekt, förklarades omedelbart justerad 
 
d) Ansökan om inkorsningsprojekt avseende ökad genetisk variation hos field spaniel
  
Field Spaniel Klubben har inkommit med ansökan om inkorsningsprojekt avseende 
ökad genetisk variation hos field spaniel. SKK/AK beslutar att bordlägga ansökan med 
anledning av FCIs regeltillägg för inkorsningsprojekt, se § 75 Ärenden b) Nytt FCI-beslut 
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för korsningsprojekt.  Kommittén kommer återuppta ansökan när det centralt har 
beslutats om ett förhållningsätt kring hantering av framtida korsningsprojekt.  
 
e) Ansökan om erkännande av en ny hundras på nivå 1 (registrering i SKKs 
Annexregister samt deltagande i aktiviteter; utställning, prov, tävling och beskrivning) 
 
Till kommittén har det inkommit en ansökan om erkännande av rasen markiesje som 
ny hundras till SKKs stambok på nivå 1. En ansökan på nivå 1 avser registrering i SKKs 
Annexregister samt deltagande i aktiviteter så som utställning, prov, tävling och 
beskrivning. Rasen är nationellt erkänd i Raad van Beheer som är Nederländernas 
kennelklubb, vilket är där rasen härstammar ifrån. SKK/AK ser positivt på att godkänna 
ansökan. Däremot är en förutsättning att Raad van Beheer tagit fram en engelsk 
version av rasstandaren. SKKs standardkommitté har varit i kontakt med klubben i 
Nederländerna och Raad van Beheer har återkopplat att de i dagsläget inte har en 
översatt version. Nu inväntas svar om en redan befintlig översättning godkänns av 
Raad van Beheer.  
 
SKK/AK beslutade därmed att bordlägga ärendet i väntan på ett besked gällande 
engelsk översättning av rasstandarden.  
 
f) Engelsk Setters Avelsråd önskar att SKK Hund- och Avelsdata anger i vilken 
generation som en hereditärt fri individ (avseende CL och PRA) befinner sig för 
respektive hund. 
 
Kommittén tackar Engelsk Setters Avelsråd för önskemålet som de skickat in. I 
dagsläget indikeras om en individ är hereditärt fri i tredje generation, eftersom det 
innebär att avkomman kommer att behöva DNA-testas inför avel. SKK/AK instämmer i 
att det kunde vara av värde att visa generation för samtliga hereditärt fria hundar 
Förslaget kommer att tas med bland önskemålen i kravspecifikationen för ett nytt 
Avelsdata.  
 
g) Förfrågan om lägre registreringsavgift på valpkull 
 
Under sommaren skickade en uppfödare för lapsk vallhund in förfrågan om att hennes 
valpkull skulle få den lägre registreringsavgiften trots att hanhunden inte har merit 
registrerad i SKKs Hunddatabas. Enligt uppfödaren är hanhunden en väl fungerade 
arbetande renhund vilket motiveras som en merit. SKK/CS har beslutat att det från och 
med årsskiftet kommer vara samma registreringsavgift oavsett om föräldradjuren är 
meriterade eller ej. SKK/AK beslutade därmed att hålla fast vid nuvarande regler kring 
registreringsavgift och avslår uppfödarens förfrågan om detta enskilda fall.  
 
h) Bordlagt ärende från SKK/UKK angående tik i avel som opererats för patellaluxation 
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SKKs uppfödar- och kennelkonsulentkommitté, SKK/UKK, har skickat vidare ett ärende 
gällande tik för avel som opererats för patellaluxation för beslut av SKK/AK. Ärendet 
rör en staffordshire bullterriertik som enligt uppfödaren varit med om ett trauma som 
föranlett patellaluxation och anser därmed att det inte föreligger något hinder att 
använda denna tik i avel. Tiken är opererad för patellaluxationen vid ett års ålder. 
Enligt rasspecifika avelsstrategier, RAS, är det en rekommendation att göra 
patellaundersökning innan hund går i avel. SKK/AK önskar få in mer underlag från 
SKK/UKK innan beslut kan tas i frågan. De underlag som efterfrågas är 
veterinärintyg/journalutdrag samt yttrande från ras- och specialklubb. Ärendet 
bordläggs och återupptas när SKK/AK anser att det finns tillräckligt med 
bakgrundsfakta att basera ett beslut på.  

 
i) Synpunkter kring befintlig information på sidan Köpahund och tankar kring vad som 
saknas  
 
Ledamöter i kommittén ville lyfta tankar som klubbar och uppfödare kommunicerat 
kring sidan Köpahund.  
 
SKK/AK beslutade att sammanställa de synpunkter som diskuterades och förmedla det 
vidare till kommittén för marknadsföring av rashundar, SKK/KMR och SKK/CS.  
Liselott Ringman fick i uppdrag att ta fram ett förslag på skrivelse inför nästa SKK/AK 
möte i slutet av oktober.  
 
j) Förslag till blankett för dispensansökan  
 
Det har tagits fram ett förslag på standardiserad blankett för att söka dispens. Dispens 
för avel kan antingen sökas för hund som ej har SKK/FCI godkänd stamtavla, så kallad 
dispensregistrering, eller för undantag från SKKs registreringsregler.  
SKK/AK anser det fördelaktigt att införa blankett för dispensansökan då det tydliggör 
för hundägaren vilken information som efterfrågas. Därmed kan även det 
administrativa arbetet kopplat till dispensansökningar effektiviseras. Efter marginella 
justeringar av de framtagna förslagen kommer blanketterna att läggas ut på SKKs 
webbplats. Det finns en framtidsplan att digitalisera dispensansökningar.  
 
§ 77 Hälsoprogram 
 
a) Ansökan om hälsoprogram avseende rygg för tysk schäferhund 
 
Svenska Brukshundklubben och Svenska Schäferhundklubben har skickat in en ansökan 
om att införa hälsoprogram på nivå 1 för rygg hos tysk schäferhund. Utförligt underlag 
har skickats in tillsammans med ansökan. Svenska Schäferhundklubben har under 2023 
utfört en hälsoenkät som visar på de ryggproblem som finns hos rasen.  
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SKK/AK beslutade om att bordlägga denna fråga tills efter Kennelfullmäktige. Ansökan 
kommer återupptas vid nästa SKK/AK möte som är den 24 oktober. 
 
b) Brev kullindex under 100 
 
Inför detta möte hade Sofia Malm Persson tagit fram ett förslag på uppdatering av 
informationsbrev som går ut till de uppfödare som registrerat en valpkull där 
preliminärt kullindex för höftledsdysplasi, HD, varit under 100. Brevet skickas endast ut 
i raser med HD-index och hälsoprogram för HD på nivå 3. Kommittén ställde sig 
positiva till revideringen och var eniga om att den framtagna versionen nu ska börja 
användas.  
 
c) Förtydligande av policyuttalande för brakycefala hundar 
 
Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS, har vid möte med berörda rasklubbar 
fått önskemål om att till SKK/AK efterfråga en revidering av policyuttalandet för 
brakycefala hundar kopplat till formuleringen av kraftigt knipna näsborrar. Detta 
eftersom man anser att hundar som genomfört RFG-S med grad 0 eller 1 bör kunna 
användas i avel även om individen har kraftigt knipta näsborrar.  
 
Sofia Malm Persson presenterade forskningsunderlag avseende sambandet mellan 
näsborrarnas utformning och risken för BOAS. I en studie från 2017, genomförd av 
Jane Ladlows forskargrupp (Liu et al. 2017), fann forskarna att näsborrarnas 
utformning var en tydlig riskfaktor för BOAS i samtliga tre studerade raser (mops, 
fransk och engelsk bulldogg). Kraftigt knipna näsborrar förekom inte hos hundar som 
graderats som fria från BOAS. Forskarna rekommenderar i slutsatserna från studien att 
hundar med måttligt och kraftigt knipta näsborrar ska uteslutas från avel.  
 
Även om enstaka individer med kraftigt knipta näsborrar kan få graderingen 0 
avseende BOAS menar SKK/AK att dessa, baserat på tillgängligt forskningsunderlag, 
inte kan anses vara lämpliga avelsdjur. SKK/AK vill med hänvisning till tillgänglig 
forskning inte göra någon förändring av policyuttalandet.  
 
Sedan föregående möte har det beslutats att SKK/AK har huvudansvaret för arbetet 
med att återuppta RAS-dokument för fokusraserna bostonterrier, mops, engelsk 
bulldogg och fransk bulldogg. Kommittén bestämde att detta arbete ska återupptas 
efter Kennelfullmäktige.  
 
d) Uppföljning Svenska welsh corgi klubben 
 
Anne Bucksch förmedlade att ett nytt möte är inplanerat i oktober för att återuppta 
dialog med klubben.  
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§ 78 Dispensärenden 
 
a) Dispensansökan för att få utfärda patellaintyg 
 
En veterinär från Norge har skickat in en ansökan om att få utfärda SKKs patellaintyg. 
Veterinären i fråga anses ha mångårig erfarenhet i att undersöka om patellaluxation 
förekommer och utfärda patellaintyg för norska hundar. Bedömningen blir därmed att 
kompetens bör finnas för att även undersöka svenska hundar. 
 
SKK/AK beslutade godkänna dispensen.  
 
b) Dispensansökan för att utfärda SKK-intyg gällande hjärtstatus 
 
En dispensansökan har skickats in från en veterinär som önskar få utfärda SKKs intyg 
för hjärtstatus. SKK/AK inväntar ett ytterligare underlag kring bedömning av 
veterinärens kompetensnivå. Kommittén ställer sig positiva till att godkänna dispensen 
med bakgrund till den kompetens som veterinären presenterar i sin ansökan. SKK/AK 
delegerar detta beslut till avelskommitténs verkställande utskott som därmed kan ta 
beslut i frågan när underlaget är komplett.  
 
c) Ansökan om dispensregistrering hälleforshund 
 
Det har till SKK/AK inkommit en ansökan om dispensregistrering för en hund vars mor 
är hälleforshund och far är jämthund. Hundägaren önskar registrera hunden som 
hälleforshund med huvudsyfte att öka genetisk variation samt bidra med ett avelsdjur 
som motiveras ha goda jaktegenskaper.  
 
Yttrande har hämtats från ras- och specialklubb som är eniga om att föreslå avslag för 
dispensregistreringen. Rasklubben beskriver att nytt genetiskt material behövs för att 
bredda avelsbasen när den tenderar bli för smal. Däremot bör införseln av nytt 
genetiskt material ske med stor omsorg för bibehållande av rasens funktion, sundhet 
och mentala egenskaper. Modern har redan haft fem kullar och anses därför redan ha 
tillräcklig spridning i raspopulationen.  
 
SKK/AK beslutade att följa ras- och specialklubbens förslag och avslår därmed 
dispensregisteringen.  
 
d) Dispensregistrering för hund från Spanien  
 
Ansökan för dispensregistrering har skickats in för en hund av rasen perro de agua 
espanol som importerats via en omplaceringsorganisation. Tiken beskrivs ha goda 
mentala egenskaper och önskas därmed användas i avel.  
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Svenska Perro de agua Españolklubben har inkommit med sitt yttrande. Klubben 
rekommenderar att hunden utför hälsoundersökningar, HD-röntgen, ögonlysning, 
DNA-test för prcd-PRA och Neuroaxonal dystrofi, NAD, samt beteende- och 
personlighetstest, BPH. Under förutsättningar att hunden uppfyller rasens 
hälsorekommendationer önskas att inmönstring sker för särskilt kunniga domare som 
är auktoriserade för rasen.  
 
SKK/AK bestämde att ärendet bordläggs tills att hälsoundersökningar och BPH 
genomförts enligt klubbens avelsrekommendationer. Kommittén noterade att 
ögonlysning däremot ej är möjligt att genomföra för oregistrerade hundar. För övriga 
hälsoundersökningar räcker det med att ange hundens chipnummer. SKK/AK 
välkomnar hundägaren att återkomma med underlag för hundens hälsostatus och ett 
genomfört BPH.  
 
e) Dispensansökan lapsk vallhund genetiskt affekterad, homozygot, för CMR3 
 
Det har till SKK/AK skickats in en dispensansökan angående att få använda en tik i avel 
som DNA-testats genetiskt affekterad, homozygot, för Canine Multifocal Retinopathy 
3, CMR3. Tiken är inte kliniskt affekterad. Tiken är även ögonlyst med retinopati. 
 
I dagsläget har tiken inga övriga genomförda hälsoundersökningar eller utvärderingar 
av mentalitet och arbetsegenskaper. Sammanfattningsvis anser rasklubben att det inte 
finns tillräckligt med underlag för att motivera att tiken används till avel. Tikens 
föräldrar samt mor- och farföräldrar har redan en stor spridning av sitt genetiska 
material i raspopulationen där släktingar kan tänkas bli potentiella avelsdjur. 
Specialklubben ställer sig bakom rasklubbens yttrande om att avslå dispensen.  
 
SKK/AK anser att klubben har ett välgrundat yttrande och håller med om att det inte, 
utifrån tillgänglig information, kan anses motiverat att använda denna tik i avel. 
Dispensansökan avslås.  
 
§ 79 Konferensbidrag 
Inför dagens möte har inga ansökningar inkommit.  
 
§ 80 Utvecklingsfonden 
 
a) Ansökan från Welsh Springer Spanielklubben 
 
Welsh Springer Spanielklubben har skickat in en ansökan om bidrag från 
utvecklingsfonden till ett forskningsprojekt kopplat till ögonsjukdomen glaukom. Syftet 
med projektet är att kartlägga förekomsten av glaukom i raspopulationen och bedöma 
ärftligheten. Långsiktigt mål är att genom ökad kunskap om sjukdomens spridning 
kunna minska förekomsten av glaukom utan att drastiskt minska avelsbasen. 
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Forskningsprojektet görs i samarbete med Sveriges lantbruksuniversitet, institutionen 
för kliniska vetenskaper.   
 
SKK/AK tackar för ansökan och beviljar 15 000 kr i ekonomiskt bidrag. Kommittén ser 
fram emot att följa forskningsprojektet och önskar klubben lycka till med arbetet.  
 
b) Svenska Älghundklubben har skickat in ansökan om bidrag för ögonlysning till 
SKK/JhK 
 
Vid SKK/AKs första möte för året 2023 beviljades ekonomiskt bidrag ur SKKs 
utvecklingsfond till Svenska Älghundklubben i ett projekt att öka antalet ögonlysta 
jämthundar. Trots det har Svenska Älghundklubben skickat in projektansökan även till 
SKKs jakthundskommitté, SKK/JhK.  
 
SKK/AK poängterar att det inte är möjligt för en klubb att söka bidrag från olika 
kommittéer för samma projekt, eftersom utvecklingsfonden är SKKs centrala 
forskningsstöd.  
 
§ 81 Pågående ärenden 
 
Det finns flera pågående projekt inom kommittén vilka hanteras av utsedda 
arbetsgrupper och kansliet. Hur långa projekten är skiljer sig åt och de kan sträcka sig 
över flera år. SKK/AKs sekreterare uppdrogs att uppdatera sammanställningen över 
pågående projekt och lägga till de nya arbetsgrupper som skapats, bland annat 
SKK/AKs beredningsgrupp som tillsattes för att jobba med förhållningssätt för 
hantering av framtida korsningsprojekt.  
       
§ 82 Ekonomisk rapport 
 
a) Kommittén såg över den senaste ekonomiska rapporten som inkommit och den 
lades därefter till handlingarna. 
 
Sekreterare, Fanny Bergevi, presenterade för kommittén att en ny ekonomisk prognos 
ska göras under början av hösten och skickas in till SKKs ekonomiavdelning senast den 
13 oktober.  
 
b) Uppdaterad version av budget 2024–2025 
 
Vid föregående möte godkände kommittén budgetförslaget inför 2024–2025. SKKs 
ledning hade några invändningar och föreslog mindre revideringar. SKK/AKs 
verkställande utskott har sett över budgeten igen och gjort justering gällande några 
ekonomiska poster. Till dagens möte presenterades den reviderade versionen och 
kommittén var eniga om godkännande.  
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§ 83 Information från ordförande, ledamöter och adjungerade 
 
a) Ordförande, Eva Lejdbrandt, presenterade att hon deltagit på ett möte med FCI 
Breeding Commission i Zagreb. Diskussionsämnen var bland annat hundhälsa och genetisk 
variation. Den 27 september hålls ett uppföljningsmöte.  
 
b) Ledamöter 
Inget att rapportera. 
 
c) Kansliet/adjungerade 
 
Petra Waleij informerar kommittén om att det nya X-registret har kommit ett steg 
närmare lansering och testas nu för fullt.  
 
Sofia Malm Persson informerade att fem älghundsraser nu fått tillgång till släktskapsindex. 
Raserna är jämthund, hälleforshund, norsk älghund (grå), karelsk björnhund och svensk vit 
älghund.  
Sofia meddelande även att Agrias och SKKs forskningsfond planerar för en nordisk 
forskningskonferens någon gång under hösten 2024.  
 
Helena Skarp informerade om att SKKs röntgengrupp har haft möte. Helena har även varit 
delaktig vid ett avstämningsmöte med Jordbruksverket gällande bland annat varghybrider.   
 
Sammanställning över utförda dubbelparningar presenterades för kommittén.  
 
En nyhet riktat till alla klubbar är att Agria kommer att lasera ny rasspecifik 
sjukdomsstatistik över hundars hälsa under hösten. Denna sjukdomsstatistik, Agria Breed 
Profiles, är värdefull information till rasklubbarna då de ska revidera rasspecifika 
avelsstrategier, RAS.    
 
Kommittén blev informerad om att SKK nu har ett nytt resebokningssystem och att en ny 
resepolicy är på gång att tas fram.     
   

§ 84 Protokoll och protokollsutdrag 
 
Protokoll 
SKKs centralstyrelse, CS, 3-2023 
SKKs centralstyrelse, CS, 4-2023 
SKKs domarkommitté, DK, 3-2023 
SKKs jakthundskommitté, JhK, 2-2023 
SKKs jakthundskommitté, JhK, 3-2023 
SKKs jakthundskommitté, JhK, 4-2023 
SKKs kommitté för marknadsföring av rashundar, KMR, 3-2023 
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SKKs prov och tävlingskommitté, PTK, 2-2023 
SKKs föreningskommitté, FK, 3-2023 
SKKs kommitté för särskilda rasspecifika domaranvisningar, SRD-K, 3-2023 
SKKs utbildningskommitté, UK, 3-2023 
SKKs utbildningskommitté, UK, 4-2023 
SKKs utställningskommitté, UtstK, 3-2023 
SKKs uppfödar- och kennelkonsulent kommitté, UKK, 3-2023 
Nationella Dopingkommissionen, NatDopK, 3–2023 
 
Protokollsutdrag 
SKKs kommitté för särskilda rasspecifika domaranvisningar, SRD-K, 3-2023 § 38 
SKKs kommitté för särskilda rasspecifika domaranvisningar, SRD-K, 3-2023 § 41 
SKKs centralstyrelse, CS, 3-2023 § 81 a) 
SKKs centralstyrelse, CS, 4-2023 § 124 d) 
SKKs centralstyrelse, CS, 4-2023 § 124 e) 
SKKs centralstyrelse, CS, 4-2023 § 124 f) 
 
 
§ 85 Övriga dokument till kommittén för kännedom 
a) Minnesanteckningar från möte med avelsgruppen Wachtelhundklubben 
 
b) Sammanställning av data från SKKs dödsfallsrapportering – Avliden hund 
 
c) Schäferklubbens Hälsoenkät 2023 
  
e) Protokoll nr 6, styrgruppen för inkorsning av annan ras i Schillerstövaren 
 
f) Information från FCI - Island är nu medlem 
 
g) Press Release: FCI General Assembly 21-22 August 2023 
 
h) Minutes of the FCI Scientific Commission meeting  
 
i) Kort rapport från möte med FCI Breeding Commission i Zagreb 22 juli 
  
j) FCI General Assembly - Main decisions 2023 
 
k) FCI General Assembly - Minutes of the meeting 2023 
 
§ 86 Beslut som inte får offentliggöras innan protokollet är justerat 
 
Följande paragrafer förklarades omedelbart justerade:  
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§ 71 Bordlagda ärenden och uppdrag från föregående möte, a) 2022 5 § 95 a) 
Flerfärgade pudlar 
 
§ 71 Bordlagda ärenden och uppdrag från föregående möte, b) 2022 5 § 95 b Bildandet 
av egen rasklubb för flerfärgade pudlar 
 
§ 71 Bordlagda ärenden och uppdrag från föregående möte j) 2023 - 3 § 56 d) 
Dispensansökan bichon havanais 
 
§ 76 Ärenden c) Förfrågan från Cavaliersällskapet om uppdaterade kriterier för lhasa 
apso till inkorsningsprojekt 
 
§ 87 Nästa möte 
Nästa möte är planerat till den 24 oktober och kommer vara ett fysiskt möte på SKKs 
kansli.  
 

§ 88 Mötets avslutande 
Ordförande Eva Lejdbrandt tackade ledamöterna för ett trevligt möte och förklarade 
det därefter avslutat. 
 
 
Vid protokollet  
Fanny Bergevi  
 
 
 
 
Justeras    Justeras 
Eva Lejdbrandt   Agneta Ståhle  
Ordförande    Vice ordförande 
 
 
 
 
 
Det justerade protokollet redovisar vad som avhandlats vid mötet. Beslut som fattats 
kan dock bli föremål för ändring av SKK/CS. 
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